
Okres  sprawozdawczy od 30 grudnia 2016 
do 26 marca 2017 roku .

 W międzyczasie była zwołana sesja nadzwyczajna 13 lutego br na wniosek
Wójta  w sprawie projektu dostosowania  sieci szkół podstawowych i

gimnazjum do nowego ustroju szkolnego. 
Na sesji grudniowej podjęto 11 uchwał, które zostały wdrożone do realizacji.

W okresie sprawozdawczym wydałam 22 zarządzenia, które dotyczyły:
– zmian w budżecie gminy na 2016 rok,
– zmieniające Zarządzenie w sprawie wykazu jednostek organizacyjnych

Gminy Janowiec Kościelny,
– ustalenia  dodatkowych  dni  wolnych  od  pracy  w  Urzędzie  Gminy

Janowiec Kościelny w 2017 roku ( 2 maja wolny dzień za  Narodowe
Święto Niepodległości przypadające w sobotę 11.11.2017r),

– w  sprawie  zasad  wynajmu  i  udostępniania  Sali  Konferencyjnej  w
Urzędzie Gminy Janowiec Kościelny,

– zmieniające  zarządzenie  w  sprawie  wprowadzenia  Regulaminu
Organizacyjnego Urzędu Gminy Janowiec Kościelny,

– w sprawie realizacji pozamilitarnych przygotowań obronnych w Gminie
Janowiec Kościelny w 2017 roku,

– powołanie  komisji  przetargowej  (  w  celu  przeprowadzenia  przetargu
ustnego  nieograniczonego  na  sprzedaż  nieruchomości  położonej  w
obrębie Powierż, Nr dz.98/6 i 98/14),

– w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonej do zbycia
(dot. lokalu mieszkalnego Nr 1, Wiłunie 15, działka Nr 3/1 o pow.2000m
kw),

– w  sprawie  wprowadzenia  Regulaminu  gospodarowania  środkami
Zakładowego  Funduszu  Świadczeń  Socjalnych  w  Urzędzie  Gminy
Janowiec Kościelny,

– powołanie komisji przetargowej (do przeprowadzenia przetargu ustnego
nieograniczonego w dniu 23 stycznia2017r na sprzedaż nieruchomości
położonej w obrębie ewidencyjnym Napierki, Nr działki 117/4),

– określenia  wskaźników  proporcji  rozliczeń  podatku  VAT  dla  Urzędu
Gminy Janowiec Kościelny na 2017 rok,

– zmian w budżecie Gminy Janowiec Kościelny na 2017 rok,
– w sprawie ustalenia rocznego planu kontroli wewnętrznych w Urzędzie

Gminy Janowiec Kościelny oraz ustalenia planu kontroli w jednostkach
organizacyjnych na 2017 rok,

– w  sprawie  powołania  Zastępcy  Pełnomocnika  Ochrony  Informacji
Niejawnych i określenia jego zadań,

– powołania Komisji Socjalnej,
– w sprawie  realizacji  zadań  z  zakresu  obrony  cywilnej  i  zarządzania

kryzysowego w Gminie Janowiec Kościelny w 2017 roku,



– w sprawie przyjęcia Regulaminu dofinansowania demontażu, transportu
i  unieszkodliwienia  wyrobów  zawierających  azbest  z  obiektów
budowlanych z terenu Gminy Janowiec Kościelny, 

– ogłoszenia  wykazu  nieruchomości  do  zbycia  (działka  nr  89  ,  obręb
Krusze).

– Ogłoszenie naboru wniosków na wykonanie zadań z zakresu kultury
fizycznej na terenie Gminy Janowiec Kościelny w roku 2017.

– powołania przedstawicieli Gminy Janowiec Kościelny do prac w komisji
odbiorowej  zadania,  pn.”Przebudowa  dróg  wewnętrznych  wraz  z
towarzyszącą  infrastrukturą  techniczną  w  miejscowości  Szczepkowo
Borowe”.

Ważniejsze wydarzenia:

–  30 grudnia 2016 r. wydano decyzję o środowiskowych uwarunkowaniach
dla  przedsięwzięcia  polegającego na  budowie  instalacji  fotowoltaicznej  o
mocy 1,97 Mwp w miejscowości  Żabino-Arguły.  Planowana instalacja ma
zajmować  powierzchnię  ok.  4,3  ha  i  będzie  produkowała  energię
elektryczną  wykorzystując  do  tego  promienie  słoneczne.  Od  decyzji
wniesiono odwołanie, ale SKO w Olsztynie utrzymało ją w mocy.

–  8  stycznia  wpłynęło  do  tutejszego  Urzędu  postanowienie  Regionalnego
Dyrektora  Ochrony  Środowiska  w  Olsztynie,  odmawiające  uzgodnienia
projektu decyzji na usunięcie 19 drzew rosnących w pasie drogi gminnej,
obręb Piotrkowo, stwierdzające, że są one w dobrym stanie fitosanitarnym,
zatem zaproponowano ich pozostawienie do dalszej obserwacji.

–1 0 stycznia uczestniczyłam, w szkoleniu nt. ochrony informacji niejawnych,
za którą odpowiada kierownik danej jednostki.

–  10  stycznia  Stowarzyszenie  na  Rzecz  Rozwoju  Wsi  w  Szczepkowie
Borowym i Trójmieście złożyło wniosek o pomoc finansową na organizację
Święta  Pieczonego  Ziemniaka.  Gmina  nie  mogła  wnioskować,  zatem
Stowarzyszenie użyczyło nam wsparcia i możliwości do pozyskania grantu z
LGD „Brama Mazurskiej Krainy” w kwocie  10 tyś.zł. Wniosek przygotowały
Panie: Sekretarz Gminy i Zastępca Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego.

–  17  stycznia  Pani  Inspektor  d/s  kadrowo-płacowych  przekazała
sprawozdanie  z  wysokości  wynagrodzeń  nauczycieli  na  poszczególnych
stopniach  awansu  zawodowego  w  szkołach  prowadzonych  przez  Gminę
Janowiec  Kościelny.  W naszych  szkołach  wszyscy  nauczyciele  osiągnęli
średnie  wynagrodzenie  miesięczne,  zatem Gmina nie  wypłacała  dodatku
uzupełniającego.



–  W dniu 17 stycznia 2017 r. podpisano umowę na wykonanie zadania pn.
Przebudowa dróg wewnętrznych wraz  z  infrastrukturą techniczną w
miejscowości  Szczepkowo  Borowe.  Wykonawcą  inwestycji  jest
Przedsiębiorstwo Robót Drogowo-Inżynieryjnych PRDI S.A. z Mławy, które
w wyniku postępowania przetargowego złożyło najkorzystniejszą ofertę, na
kwotę  769  078,97  zł.  Tego  samego  dnia  przekazano  plac  budowy
Wykonawcy. Roboty przebiegają zgodnie z harmonogramem. Inspektorem
Nadzoru Inwestorskiego nad tym zadaniem został Pan Krzysztof Dubojski z
Mławy, wyłoniony w drodze zapytania ofertowego za cenę 6 888,00 zł. Jak
przy każdym zadaniu  są  uwagi  o  nieprawidłowościach,  ale  apelujemy o
cierpliwość,  na  miarę  możliwości  staramy się,  aby zostały  uwzględnione
przez Wykonawcę i Inspektora Nadzoru.

–  18 stycznia uczestniczyłam w posiedzeniu Zespołu Powiatowego Zespołu
Zarządzania Kryzysowego , na którym analizowano zagrożenie ptasią grypą
ze względu na fakt stwierdzonych  przypadków w siedmiu województwach
oraz  na  położenie  naszego  województwa  na  szlaku  przelotów  ptaków
dzikich, które najczęściej przenoszą tę chorobę.

–  19  stycznia  brałam  udział  w  spotkaniu  integrującym  uczniów,
przedszkolaków, rodziców i dziadków z okazji   uroczyście obchodzonego
Dnia Babci i Dziadka. Spotkanie zostało pięknie przygotowane i cieszyło się
bardzo  dużą  frekwencją  mieszkańców  obwodu  Szkoły  Podstawowej  w
Waśniewie-Grabowie.

–W miesiącu styczniu Firma Strabag Sp. z o.o. Oddział Mostowy Centralno-
Wschodni  Budowa  Drogi  S-7  Nidzica-Napierki,  zniwelowała  pryzmę
nawiezionego  urobku  ziemnego  na  działce  komunalnej  w  miejscowości
Napierki. Należy podkreślić, że Firma wcześniej nawiozła ziemię, zasypując
wyrobisko,  a   następnie  rozplantowała  urobek,  co  sprawiło,  że  powstała
piękna działka budowlana. Czekamy jeszcze na załatanie dziur na drodze
przy EDENIE , które zadeklarowała wykonać nam też Firm STRABAG.

–  25 stycznia uczestniczyłam w naradzie nt.  Dostosowania sieci  szkół  do
nowego  ustroju  szkolnego,  z  udziałem Warmińsko-Mazurskiego  Kuratora
Oświaty i jego Współpracowników. W naszej Gminie z dniem 1 września br.
Szkoła  Podstawowa w Waśniewie-Grabowie  staje  się  ośmioletnią  Szkołą
Podstawową,  a  Zespół  Szkół  w  Janowcu  Kościelnym przekształci  się  w
ośmioletnią Szkołę Podstawową,  która będzie prowadzić do 31.08.2019r.
klasy dotychczasowego Gimnazjum. Oznacza to, że 1 września 2017 roku
uczniowie, którzy ukończyli VI klasę Szkoły Podstawowej staną się uczniami
klasy VII i rozpocznie się wygaszanie gimnazjum. Z dniem 1 września 2019
roku w ustroju szkolnym nie będą funkcjonować gimnazja.



–W  miesiącu  styczniu  został  rozebrany  stary  budynek  remizy  strażackiej
(barak)  w  Nowej  Wsi  Wielkiej.  Dziękujemy  Naczelnikowi  OSP  –  Panu
Kazimierzowi Kołacz i tym, którzy wsparli w realizacji przedsięwzięcia.

–  31 stycznia spotkałam się z Warmińsko-Mazurskim Kuratorem Oświaty –
Panem  Krzysztofem  Nowackim  oraz  Wojewodą  Warmińsko-Mazurskim
Panem Sławomirem Sadowskim, którym przedstawiłam potrzeby finansowe
związane z przystosowaniem dodatkowych dwóch izb lekcyjnych do klas VII
i  VIII  w  Szkole  Podstawowej  w  Waśniewie-Grabowie.  Otrzymałam
zapewnienie  poparcia  dla  naszego  wniosku  w  Ministerstwie  Edukacji
Narodowej, które jest dysponentem środków finansowych na ten cel.

–1  lutego  uczestniczyłam  w  posiedzeniu  Zarządu  Oddziału  Powiatowego
Związku OSP, na którym zatwierdzono plan pracy na rok 2017, omówiono
harmonogram  zebrań  sprawozdawczych  w   jednostkach,  organizację
eliminacji  powiatowych  Ogólnopolskiego  Turnieju  Wiedzy  Pożarniczej.
Zostało też przedstawione rozliczenie dotacji  MSWiA dla jednostek OSP i
plan potrzeb na 2017 rok. Należy podkreślić, że były to znaczące środki dla
Powiatu i Gminy Janowiec Kościelny.

–7 lutego uczestniczyłam w spotkaniu samorządowców powiatu nidzickiego z
Marszałkiem  Województwa  Warmińsko-Mazurskiego  Panem  Gustawem
Brzezinem w Urzędzie Marszałkowskim. W spotkaniu udział wziął Starosta
Nidzicki   i  Koledzy  samorządowcy:  Panowie  Burmistrzowie  Nidzicy  i
Panowie  Wójtowie  Gminy  Janowo  i  Kozłowo.  Najpierw  Pan  Marszałek
przekazał informacje na temat realizowanych i planowanych przedsięwzięć
w  województwie,  a  następnie  my  samorządowcy  dzieliliśmy  się  swoimi
problemami i  potrzebami.  Osobiście mogłam poprosić Pana Marszałka o
wsparcie gminy w realizacji zadań z zakresu bezpieczeństwa i infrastruktury
komunalnej.  Przedstawiłam  problem  wyposażenia  jednostek  OSP  w
sprawne samochody bojowe, których zakupu samodzielnie Gmina nie jest w
stanie  sfinalizować.  Podkreśliłam,  że  niezbędne  jest  wsparcie  Zarządu
Województwa,  zwłaszcza,  że  gmina  musi  zakupić  chociaż  jeden  nowy
samochód dla OSP w KSRG. Mówiłam też o  potrzebach finansowych na
zadania w zakresie poprawy stanu dróg, budowy wodociągów i kanalizacji
sanitarnej.  Przekazałam  też  słowa  podziękowania  za  wsparcie  przez
Samorząd Województwa i  dofinansowanie dla Gminy Janowiec Kościelny
budowy czterech dróg gminnych i dwóch odcinków dróg powiatowych, które
będzie realizował Powiat,  przy współudziale finansowym Gminy. Wszyscy
samorządowcy  zgodnie  podziękowaliśmy  Panu  Marszałkowi,  Zarządowi
Województwa i wszystkim Współpracownikom za dobrą współpracę.

–10 lutego  2017 roku  odbyła  się  odprawa roczna poświęcona omówieniu
wyników  pracy  Komendy  Powiatowej  Policji  w  Nidzicy  za  rok  2016.  



W  odprawie  udział  wzięła  Sekretarz  Gminy.  Komendant   Powiatowy-
inspektor  Witold  Barcikowski   dokonał  analizy  uzyskanych  rezultatów  w
odniesieniu  do  zakładanych  na  2016  rok  wartości.  W formie  prezentacji
multimedialnej  przedstawiono  bardzo  obrazowo  stopień  wykrywalności
poszczególnych rodzajów przestępstw i wykroczeń. Na terenie naszej gminy
nie odnotowano znaczącego wzrostu  niekorzystnych zjawisk- a szczegóły
na temat  stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy
Janowiec Kościelny omówione zostały na dzisiejszej sesji.
Praca  Komendy  Powiatowej  w  Nidzicy  została  wysoko  oceniona  przez
Komendanta Wojewódzkiego- Inspektora Tomasza Klimka, który osobiście
podziękował  za  wysoki  poziom  służby.  Uczestniczący  samorządowcy
zwrócili uwagę  Komendanta Wojewódzkiego na potrzeby remontu budynku
Policji w Nidzicy oraz  odpowiednie wyposażenie.     

–  11 lutego w spotkaniu z Ministrem Rolnictwa i Rozwoju Wsi w Ostródzie –
Gminę  reprezentował  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Zbigniew
Ambroziński .

–  14  lutego  spotkałam  się  z  Dyrektorem  Powiatowego  Zarządu  Dróg  w
Nidzicy, Panem Jackiem Dłuskim, na którym omówiliśmy wspólną realizację
zadania,  tj.  opracowanie   dokumentacji  technicznej  na  budowę  drogi
powiatowej Safronka-Wiłunie – droga krajowa S-7. Jest to odcinek ok. 2330
mb, przewidywany koszt realizacji, to 2,5 mln zł. Ustaliliśmy, że na pewno
należy przewidzieć budowę zatoki autobusowej i chodnika po jednej stronie
(od strony bloków).  Na pewno niezbędna jest też kanalizacja deszczowa
lub  odprowadzenie  wody  do  istniejącego  rurociągu.  Ponadto  należy  też
przewidzieć zniwelowanie dwóch ostrych łuków. Problemem jest też fakt, że
obecna droga jest zbyt wąska, miejscami brakuje od 2-3 m, które można
pozyskać  tylko  z  gruntów  prywatnych.  Rozmawiałam  z  wszystkimi
właścicielami, którzy mają grunty po jednej stronie drogi, jakie są możliwości
bezpłatnego pozyskania gruntu, ponieważ na wykup gruntu nie ma środków
ani Powiat, ani Gmina. Pozyskanie nieodpłatne, nie oznacza, że za darmo,
ponieważ grunty trzeba fizycznie podzielić, wytyczyć w terenie, przygotować
zapisy  w  księgach  Wieczystych  i  u  Notariusza,  co  znacząco  zwiększa
koszty  projektu.  Wszyscy  właściciele  deklarują  pomoc  i  wsparcie  dla
zadania,  jednak  chcą  wiedzieć  jakiego  areału  dotyczyłaby darowizna.  W
przypadku znaczących powierzchni, nieodpłatne przekazanie mogłoby być
odczuwalną  stratą  dla  właściciela  nieruchomości.  Ustaliliśmy  w  kolejnej
rozmowie z Dyrektorem PZD w Nidzicy, że Powiat przystąpi do wskazania w
terenie  przebiegu  granic  projektowanej  drogi,  bo  tylko  takie  działanie
umożliwi  prowadzenie  dalszych  rozmów  z  właścicielami  przyległych
gruntów. Zadowalające jest zrozumienie dla tematu i wstępna deklaracja na
pozytywne jego rozwiązanie.

–  21  lutego  został  ogłoszony ranking  gmin  za  2015 rok  ,  pod  względem



udziału  dochodów  własnych  w  budżecie.  Do  dochodów  własnych  gmin
należą: podatki lokalne: podatek od nieruchomości, rolny, leśny, od środków
transportowych, czynności cywilnoprawnych, spadków i darowizn, podatek
dochodowy, a także opłaty lokalne: opłata skarbowa i targowa oraz dochody
ze sprzedaży majątku, z najmu, dzierżawy.
Budżety większości gmin w Polsce, co najmniej w połowie opierają się na
dotacjach i subwencjach. Stosunek dochodów własnych gmin do dochodów
budżetowych ogółem świadczy o samodzielności finansowej samorządu. Im
niższy wskaźnik,  tym większe uzależnienie jednostki  od sytuacji  budżetu
państwa. Jeżeli ponad 50% budżetu pochodzi ze źródeł zewnętrznych, to
samorząd ma trudności z planowaniem długoterminowych inwestycji. Gminy
wiejskie  znalazły  się  w  gronie  najbardziej  niesamodzielnych  finansowo
samorządów.  Najmniejszy  udział  dochodów  własnych  w  budżecie
odnotowano w naszej Gminie, tj. 14,87%. Dodam, że w 2015 roku  dochody
własne w naszej Gminie to kwota 1 307 466 zł, a wydatki majątkowe 2 452
504  zł.  Było  to  możliwe  tylko  dzięki  pozyskaniu  znaczących  środków
poprzez konkursy i  programy unijne bądź krajowe.  Należy podkreślić,  że
corocznie  Gmina  kwotę  pozyskaną  z  dochodów  własnych  dwukrotnie
zwiększa  w  wydatkach  na  inwestycje.  W  mojej  ocenie  uważam  to  za
wspólny sukces,  że tak niewiele dostajemy od mieszkańców, a tak wiele
robimy dla naszej Gminy. Na pewno jest to bardzo trudne i okupione ciężką
pracą  pracowników  samorządowych,  ale  realne  też  w  małej   i  biednej
Gminie. Jednostki bogate mają łatwiejsze zadanie.

–  22  lutego  w  Olsztynie  odbyła  się  konferencja  „  Ochrona  Dziedzictwa
Kulturowego  Warmii  i  Mazur”,  której  organizatorami  byli:  Wojewoda
Warmińsko-Mazurski, Marszałek Województwa , Metropolita Warmiński oraz
Rektor Uniwersytetu Warmińsko-Mazurskiego. Poza ciekawymi referatami ,
w których wirtualnie prezentowano najbardziej charakterystyczne i zarazem
najważniejsze zabytki Warmii i Mazur, omówiono również stan zachowania
zabytków oraz aktualny system funkcjonowania prac konserwatorskich.
Ogólnie rzecz ujmując można zauważyć, że wszelkie programy zagraniczne
i krajowe, z których można otrzymać dofinansowanie dotyczą zabytków o
szczególnym  znaczeniu  dla  dziedzictwa  kulturowego,  z  jednoczesnym
warunkiem stosowania stopnia pilności potrzeb konserwatorskich.
Jedyną możliwością uzyskania środków na zabytki usytuowane na terenie
Gminy Janowiec Kościelny – w mojej ocenie, są środki dostępne w ramach
realizacji  Lokalnej  Strategii  Rozwoju  poprzez  Lokalną  Grupę  Działania
„Brama Mazurskiej  Krainy”.  Jeszcze  w  tym  roku,  w  pierwszym półroczu
ogłoszone  zostaną  konkursy  w  LGD.  W  konferencji  udział  wzięła  Pani
Sekretarz Gminy.

–  23  lutego  wspólnie  z  Kierownikiem  Referatu  Panią  Kariną  Rogalską
spotkaliśmy  się  z  Zarządem  Oddziału  ZNP  w  Zespole  Szkół  ,  w  celu
przeprowadzenia  mediacji  w  zakresie  protestu  nauczycieli  przeciwko



wprowadzeniu  reformy  systemu  oświaty.  Mediacje  zakończyły  się
protokołem  rozbieżności,  ponieważ  organ  prowadzący  nie  jest  w  stanie
zrealizować  postulatów  dotyczących  zwiększenia  wydatków  w  dziale
oświaty, w tym 10% podwyżkę wynagrodzenia.

–  27 lutego SOK przygotował i wystawił spektakl pt. „Walka Dobra ze złem”,
który  mogli  obejrzeć  uczniowie  Zespołu  Szkół,  a  także  w  godzinach
popołudniowych osoby dorosłe. Następnie 12 marca w niedzielę spektakl
został wystawiony w miejscowym Kościele, w czasie Mszy Św.o godzinie
10,oo Sztukę zagrały dzieci z Janowieckiego Teatru Tańca, która dotyczyła
wszelkich uzależnień, co jest poważnym problemem w każdej społeczności.
Jest to poważny problem  współczesnego świata. Bez wątpienia spektakl
miał formę działań profilaktycznych, których celem było przekazanie dawki
refleksji, która ma być początkiem pozytywnego myślenia i zmiany systemu
wartości.
Występ dzieci został pozytywnie oceniony przez naszych mieszkańców, za
co serdecznie dziękujemy.

–  28  lutego  uczestniczyłam  w  naradzie  podsumowującej  działalność
Komendy  Powiatowej  PSP  w  Nidzicy,  z  udziałem  Komendanta
Wojewódzkiego  PSP  st.bryg.  Mirosława  Holubowicz,  któremu  osobiście
mogłam  przedstawić  problemy  naszych  jednostek,  związane  z
zabezpieczeniem sprawnych samochodów pożarniczych.
Na chwilę  obecną pozostaje  nam czekanie  na  ogłoszenie  konkursów,  w
których OSP bądź Gmina, będą mogły aplikować o dofinansowanie.
Nie  ma  też  ogłoszonego  jeszcze  konkursu  na  wsparcie  dotacyjne  i
pożyczkowe  przez  NFOŚiGW  zakupu  wozów  strażackich  używanych  i
nowych
Docierają  do  nas  sygnały,  że  kwestionowana  jest  propozycja  zakupu
nowego  samochodu  strażackiego,  pragnę  zatem  uspokoić,  że  Gmina
zdecyduje  się  na   zakup,  jeżeli  będzie  miała  możliwość  otrzymania  co
najmniej 50% wsparcia dotacyjnego. Taką strategię uzgodniliśmy wspólnie z
Radą Gminy.  Cały czas śledzimy też warunki  i  możliwości  zakupu, bądź
nieodpłatnego  otrzymania  używanego  samochodu.  Mam  nadzieję,  że
decyzje konkretne będą mogły zapaść w drugim półroczu. Zapewniam, że
będzie  to  decyzja  z  udziałem  OSP  i  Samorządu  Gminnego.  Będziemy
wspólnie  decydować,  co  najbardziej  realne  i  ekonomiczne  będzie  dla
Gminy.  Na  pewno  nie  będzie  to  wyłączna  decyzja  Wójta.  Na  razie
rozważamy różne warianty, a o wyborze zdecyduje dobro Gminy.

–  29  lutego  wpłynęła  informacja  o  pozytywnym  zakończeniu  weryfikacji
wniosku  o  płatność  z  tytułu  otrzymanego  dofinansowania  na  zadanie
„ Zmiana nawierzchni drogi gminnej w miejscowości Waśniewo-Gwoździe” i
zleceniu płatności w kwocie 76 057 zł. Pozostały nam jeszcze na tej drodze
do usunięcia drzewa. Na wszystkie nie otrzymaliśmy zgody. Największym



problemem będzie usunięcie jednego z nich, bardzo wysokiego i w pobliżu
linii energetycznej. Żadna z firm nie jest zainteresowana jego usunięciem w
zamian za przekazane drewno. Jest potrzeba wynajęcia Alpinistów, a z tym
wiążą się koszty. Na pewno nadal będziemy szukać rozwiązania problemu.

–  1  marca  uczestniczyłam  w  posiedzeniu  Zarządu  i  Zgromadzenia
Ekologicznego Związku  Gmin „Działdowszczyzna”,  na którym pozytywnie
oceniono sprawozdanie z wykonania budżetu za 2016 rok.
Omówione  zostały  też  plany  inwestycyjne  na  2017  rok,  a  wśród  nich
budowa kompostowni w Zakrzewie, na którą Związek będzie wnioskował o
dofinansowanie. W przypadku braku pomocy finansowej, przetarg zostanie
unieważniony.
Z tytułu zaległości za odbiór odpadów komunalnych, zadłużenie wynosi 1
mln  250  tyś  zł,  zatem  Związek  będzie  prowadził  egzekucję  swoich
należności.  Wiele  cennych  informacji  osobiście  przekazał  dziś
Przewodniczący Zarządu Związku.

–  3  marca  Samorząd  Województwa  Warmińsko-Mazurskiego  zaprosił
sołtysów  z  Warmii  i  Mazur  do  hali  wystawienniczej  Expo  Mazury  w
Ostródzie, by w ten sposób docenić ich pracę. W spotkaniu udział wzięło
ponad tysiąc osób.  Z naszej  Gminy uczestniczyło pięcioro sołtysów oraz
wójt.
Uczestnikami spotkania byli:
Pani Halina Czarnecka,
Pan Bogdan Nazar,
Pan Przemysław Moranko,
Pan Jan Wylamowski,
Pan Andrzej Moszczyński
Pan  Marszałek  wręczył  wyróżnienia  –  33  sołtysom,  którzy  wyróżnili  się
swoim  zaangażowaniem  w  aktywizację  społeczności  lokalnych,  inicjując
działania wpływające na zachowanie dziedzictwa kulturowego, zachowanie i
rozwijanie   krajobrazu  wiejskiego,  wzrost  atrakcyjności  turystycznej
obszarów wiejskich poprzez udział w różnych konkursach.
Należy podkreślić, że samorządność  zaczyna się w sołectwie, a sołtys jest
pierwszym odbiorcą oczekiwań mieszkańców. To sołtys dba o porządek na
wsi, bezpieczeństwo, kulturę, rozrywkę dla mieszkańców. Często sam dla
swojej  społeczności  robi  to,  co  w  mieście  wykonują  niekiedy  różne
organizacje lub instytucje.
Działalność sołtysa nie  jest  łatwa i  bardzo często  niedoceniana,  o  czym
mówił Marszałek Województwa.
Samorząd Gminny docenia działania Państwa Sołtysów i serdecznie za  nie
dziękuje. Podziękowania i Życzenia z okazji obchodzonego 11 marca Dnia
Sołtysa,  przekazaliśmy  na  łamach  Gazety  Nidzickiej,  czynię  to  również
dzisiaj  w  imieniu  własnym i  wszystkich  samorządowców.  Życzę  dobrego
zdrowia, wszelkiej pomyślności w życiu osobistym i działalności społecznej,



a  w  szczególności  dobrej  współpracy  z  mieszkańcami,  życzliwości  i
spełnienia wszystkich marzeń.

–  4  marca uczestniczyłam w zebraniu sprawozdawczym OSP w Janowcu
Kościelnym,  w  którym  udział  wziął  Zastępca  Komendanta  Powiatowego
PSP i  Komendant  Gminny  OSP.  W  trakcie  spotkania  strażacy  mówili  o
potrzebie co najmniej generalnego remontu samochodu strażackiego Star, a
także  o  innych  potrzebach  w  zakresie  szkoleń  i  bieżącej  konserwacji
sprzętu.

–  13  marca  uroczyście  obchodzono  Gminne  Święto  Kobiet,  tym  razem
inaczej. Otóż zaprosiliśmy wszystkie Panie i Panów na spektakl teatralny pt.
„Separacja”.  Była  to  farsa  Mariusza  Marczyka  z  Sceny  „RODE”  Kraków
-Tarnów, którą zagrali profesjonalni aktorzy. Został też przygotowany przez
pracowników SOK i Urzędu Gminy słodki poczęstunek oraz kawa , herbata,
aby w ten sposób zintegrować naszych mieszkańców i wspólnie przeżywać
ten wyjątkowy dzień. Przybyła liczna grupa Pań, byli też  Panowie, ale to
jeszcze zbyt mała grupa w stosunku do wszystkich odbiorców, dla których tę
rozrywkę przygotowano.
Bardzo nam zależało, aby wszystkie Panie miały to jedno popołudnie wolne
od  codziennych  obowiązków  i  aby  mogli  świętować   wraz  z  swoimi
Partnerami życiowymi.
Już dzisiaj zapraszamy Państwa na podobne spotkanie w przyszłym roku,
bo tylko w ten sposób będziecie to Gminny Dzień Kobiet.

–  15 marca otrzymaliśmy decyzję Urzędu Marszałkowskiego o przyznaniu
przez Zarząd Województwa dotacji w kwocie 90 tyś zł, na realizację zadania
z zakresu ochrony gruntów rolnych. Obowiązkiem Gminy jest zapewnienie
wkładu  własnego,  co  najmniej  90  tyś  zł.  Są  to  środki  na  modernizację
kolejnego  odcinka  drogi  Janowiec  Kościelny-Szczepkowo-Skrody.
Zamierzeniem naszym jest znalezienie  i dołożenie z budżetu Gminy kwoty
ok. 200 tyś,zł  i  wybudowanie 1 km odcinka drogi asfaltowej.  Byłby to na
razie ostatni odcinek, który połączyłby Janowiec Kościelny z miejscowością
Szczepkowo-Skrody (do Figury Matki Bożej). Zadanie będzie zrealizowane
w bieżącym roku.

–  16  marca  otrzymaliśmy  też  z  Urzędu  Marszałkowskiego  informację,  iż
została pozytywnie zakończona weryfikacja wniosku o płatność dla operacji
„Budowa  lub  modernizacja  dróg  lokalnych”,  w  ramach  której  zlecono
płatność dla Gminy w kwocie 259 916 zł.  Jest  to  dotacja ,  którą Gmina
otrzymała  jako  dofinansowanie  do  przebudowy  drogi  wewnętrznej  na
osiedlu mieszkaniowym w Janowcu Kościelnym. 

–  17  marca  uczestniczyłam w  posiedzeniu  Rady  Powiatowej  Warmińsko-
Mazurskiej Izby Rolniczej,  która tym razem odbyła się w siedzibie naszej



Gminy.  W  spotkaniu  uczestniczyli  przedstawiciele  instytucji
współpracujących z rolnikami,  czyli  z:  Starostwa Podworowego,  Inspekcji
Ochrony  Roślin  i  Nasiennictwa,  Powiatowego  Inspektoratu  Weterynarii,
Agencji  Nieruchomości  Rolnych,  Powiatowego  Zespołu  Doradztwa
Rolniczego,  ARiMR oraz KRUS.  Był  też obecny Wiceprezes Warmińsko-
Mazurskiej Izby Rolniczej.
Z  najważniejszych  informacji,  które  zostały  przekazane,  to  ponowienie
prośby do hodowców drobiu,  aby trzymali  drób w zamknięciu  i  zgłaszali
wszelkie  podejrzenia  wystąpienia  choroby  zakaźnej  (spadek   nieśności,
nagle zwiększone padnięcia drobiu). Zostały wprowadzone bardzo wysokie
kary  dla  osób,  których  drób  przebywa  na  zewnątrz  budynków,  nawet  8
tyś.zł. Można wypuszczać gołębie, ale tylko na krótkie loty, wokół gołębnika.
Kolejny  temat,  to  15  maja  upływa  termin  na  składanie  wniosków  na
płatności  bezpośrednie  dla  rolników w 2017 roku.  Zarówno ARiMR jak  i
PZDR służą pomocą i udzielają informacji o zmianach, np.o dodatkowych
płatnościach  do  roślin  strączkowych,  do  roślin  pastewnych,  do  owoców
(wyrzucono malinę i pozostała tylko płatność do truskawek).
Jest zmiana dotycząca płatności do zwierząt , w tym do bydła mięsnego.
Jeżeli ktoś zrezygnuje z mleka, będzie mógł otrzymać dopłatę do zakupu
bydła mięsnego. Wszelkie informacje w tym temacie udziela Agencja Rynku
Rolnego.
Od 30  marca można będzie  składać wnioski  na  restrukturyzację  małych
gospodarstw rolnych, w szczególności na innowacyjność. Z tej pomocy nie
będą mogły skorzystać osoby, które wcześniej korzystały z PROW.
Można też ubiegać się o premię na rozpoczęcie działalności pozarolniczej.
Pomoc dotyczy małych gospodarstw rolnych.
Osoby  zainteresowane  pozyskaniem  wsparcia  finansowego  powinny
skontaktować  się  z  PZDR lub  z  Biurem Powiatowym ARiMR,  a  także  z
Panem Piotrem Miecznikowskim, gdzie uzyskają pełne informacje na temat
pomocy.
W  trakcie  spotkania  został  też  omówiony  obowiązek  właścicieli
nieruchomości, na których znajdują się urządzenia melioracji szczegółowej,
a dotyczący  dbania o ich stan we własnym zakresie. Na stronie Starosta
Powiatowego są szczegółowo opisane obowiązki właścicieli działek.
Wśród komunikatów należy wspomnieć,że osoby, które mają opryskiwacze
bez  ważnych  badań,  są  narażeni  na  kontrole  Inspekcji  Ochrony  Roślin.
Jeżeli  zostały zakupione nowe opryskiwacze, a stare nie są używane ,to
należy je znieść ze stanu, czyli dokonać zgłoszenia w Inspekcji.
Nie  można  też  wykonywać  zabiegów,  jeżeli  w  uprawach  są  kwitnące
chwasty. Rzepaki można pryskać wieczorem, po odlocie pszczół.
Następny  komunikat,  to  PZDR  zorganizuje  szkolenie  dla  rolników,  jeżeli
będzie grupa osób, zainteresowanych tematyką.
Na  wcześniejszą  emeryturę  mogą  przejść  rolnicy,  którzy  osiągnęli  wiek
:kobieta  -55,  a  mężczyzna  –  60  lat,  jeżeli  podlegali  ubezpieczeniu
emerytalno-remtownemu przez co najmniej 25 lat i zaprzestaną działalności



rolniczej, ale ten przepis obowiązuje tylko do 31 grudnia 2017 roku. Proszę
zatem o przekazanie tej informacji zainteresowanym rolnikom.

–  20  marca  Inspektor  d/s  gospodarki  gruntami  Pan  Leszek  Jabłoński
uczestniczył  w konferencji  z udziałem Wiceministra  Rolnictwa i  Rozwoju
Wsi, poświęconej tematowi obrotu ziemią w praktyce.
Najważniejsze informacje z tego spotkania:
przez  okres  pięciu  lat  ANR  nie  będzie  sprzedawać  gruntów  rolnych  o
powierzchni powyżej 2 ha, a także domów  i lokali mieszkalnych, budynków
gospodarczych, garaży.  Rolnicy będą mogli  dzierżawić grunty startując w
przetargach. Nadal rolnicy indywidualni mogą nabywać nieruchomości rolne
na wolnym runku, jeżeli  spełnią określone ustawą zapisy.  Szczegółowych
informacji może na ten temat  udzielić Pan Leszek. Dziś też jest możliwość
zabrania  ze  sobą  ulotki  opracowanej  przez  Agencję,  która  w  skrócie
przedstawia zapisy ustawy.

–  Gmina Janowiec Kościelny od wielu lat współpracuje ze Szpitalem MSWiA
w Olsztynie w zakresie profilaktyki badań dla Kobiet. Również w tym roku 18
marca  –  23  Panie  wyjechały  wspólnie  na  badania  mammograficzne  i
cytologiczne.  Większość  z  nich  już  kolejny  raz  wykonywała  badania,
zgodnie z wytycznymi (badania mammograficzne co 2 lata, cytologiczne co
3  lata).  Wyjazd  zorganizowały  Panie  z  Urzędu,  bo  przecież  zdrowie  to
najcenniejsze dobro.
O zdrowie trzeba dbać, a jedną z form troski jest profilaktyka. Lepiej coś
wykluczyć  albo  wykryć  we  wczesnym studium rozwoju,  co  zwielokrotnia
szansę wyzdrowienia, niż żyć w nieświadomości. Ta „zdrowotna” wycieczka
zakończyła się wspólnym obiadem i rozmowami , jak ważne są badania, bo
przecież „ zdrowi mieszkańcy, to szczęśliwi mieszkańcy”.
Należy  podkreślić,  że  mimo  iż  nie  funkcjonuje  już  Wojewódzki  Ośrodek
Koordynujący Populacyjne Programy Wczesnego Wykrywania Raka Piersi
oraz Profilaktyki Wykrywania Raka szyjki Macicy, to dla Pań z naszej Gminy
uruchomiono badania w dzień wolny  od pracy i Panie były bardzo miło oraz
profesjonalnie obsłużone. 

–  21  marca  Starosta  Nidzicki  dokonał  uroczystego  przekazania  15  szt.
rowerów dla Samorządowego Ośrodka Kultury w Janowcu Kościelnym. Są
to rowery bardzo dobrej jakości. Zostały pozyskane przez Powiat w ramach
projektu  Promocja  i  profilaktyka  chorób  układu  oddechowego  dla
mieszkańców  Powiatu  Nidzickiego  i  przekazane  ośrodkom  kultury  w
Powiecie.  Mają  służyć  organizacji  rajdów  rowerowych,  wycieczek
rowerowych i codziennym integracyjnym przejażdżkom zdrowotnym. Ruch
na świeżym powietrzu to eliksir dla naszych serc i kondycji.
W  imieniu  Samorządu  Gminnego  wspólnie   z  Panią  Kierownik  SOK,
przekazałyśmy podziękowania za ten cenny dar. Dodam, że są to rowery na
pań, panów i dzieci



–  Dnia  21  marca  2017  r.  wyłoniono  Wykonawcę  na  modernizację  dróg
gminnych (dostawa tłucznia), został nim Pan Marek Wasiłowski z Kanigowa,
koszt zadania 67 850,00 zł (59,00 zł za tonę tłucznia wraz z wbudowaniem).

–22 marca odbyła się przygotowana przez Samorządowy Ośrodek Kultury w
Janowcu  Kościelnym  promocja  książki  Pana  Profesora  Juszkiewicza  pt.
„Gmina Janowiec Kościelny (Szczepkowo Borowe) w latach 1939-1945”.
Pan Prof.dr hab. Ryszard Juszkiewicz po raz pierwszy wydał tę książkę w
1980r. Przez wiele lat zbierał materiały dotyczące okresu, który opisał w tej
książce  i  w  ubiegłym  roku  zaproponował  jej  wznowienie  uwzględniające
nowe dowody. Inicjatywę przekazałam Radzie Gminy, która wyraziła zgodę
na wydanie książki, której odbyła się promocja.
Książka przedmiotowa odtwarza historię miejsc , które  są nam bliskie, ale
również Panu Profesorowi,  bo tu dorastał  i  smakował  życie,  szczególnie
bliska  jest  wieś  Szczepkowo-Skrody.  Gmina  nasza  zawdzięcza  Panu
Profesorowi upamiętnienie wielu ważnych miejsc i zdarzeń historycznych,
które ocalił od zapomnienia swoją twórczością , a także urządzonym  przez
siebie Muzeum w Mławie.
Książka „Gmina Janowiec Kościelny (Szczepkowo Borowe) w latach 1939-
1945” jest bardzo istotna ze względu na ocalenie zakopanej głęboko prawdy
i historii. Trzeba wiele odwagi, wnikliwość badacza,by ją odkryć, sprawdzić,
zapisać w sposób odpowiedzialny dla potomnych.
Pan Profesor mówi o swoich książkach, że pisał je z przekonaniem, że są
potrzebne, że mówią coś ważnego, że przekazują prawdy konieczne.
Dla Gminy Janowiec Kościelny, to bardzo cenna wartość, którą przekazuje
potomnym Pan Profesor w postaci książki. Z tej okazji zostały przekazane
słowa  podziękowania  i  wdzięczności  przez  Wójta  w  imieniu  Samorządu
Gminnego.  Było to bardzo ważne spotkanie,  zwłaszcza,  że uczestnikami
byli  Nauczyciele  historii  i  Gimnazjaliści  oraz  liczna  grupa  osób
zainteresowanych historią Gminy.
Dodam,  że  działalność  naukową  i  wydawniczą  Profesora  Ryszarda
Juszkiewicza podziwiam oraz Jego propagowanie wiedzy historycznej  na
temat Gminy Janowiec Kościelny.  W mojej  ocenie jest  wybitnym znawcą
historii Gminy Janowiec Kościelny.

–23 marca uczestniczyłam w konferencji  samorządowców,  zorganizowanej
przez  Marszałka  Województwa  nt.  pozyskiwania  środków  dostępnych  w
ramach Osi  priorytetowej  11 Włączenie społeczne RPO WiM 2014-2020.
Jest  możliwość  pozyskania  przez  Gminę  środków  na  zniwelowanie
problemów  społecznych,  w  szczególności  na  wsparcie  rodzin,  a  w  tym
kobiet,  które  z  tytułu  zajmowania  się  wychowaniem dzieci  są  zagrożone
wypadnięciem  z  rynku.  O  środki  mogą  aplikować  Ośrodki  Pomocy
Społecznej  na  organizację  szkoleń,  kursów,  zatrudnienie  asystentów
rodziny,  itp.  Pozyskane  środki  mają  pomóc  też  rodzinom w których  jest
przemoc, niebieskie karty, niegospodarność i niezaradność . Na pewno są



to tańsze działania niż koszty pieczy zastępczej.
Są też środki  dotacyjne na stworzenie miejsc wsparcia dla dzieci  i  osób
starszych.

–  Tego dnia wspólnie z Panią Skarbnik podpisałyśmy też aneks z Zarządu
Województwa, do umowy na pomoc finansową dla zadania „Przebudowa
drogi gminnej w miejscowości Napierki wraz z odwodnieniem”. W aneksie
zapisano, że zadanie będzie realizowane w dwóch etapach, rozliczenie dla I
etapu nastąpi od 1 maja 2018 r. do 31 maja 2018 r., dla II etapu od 1 lipca
2018 r. do 31 lipca 2018 r. 

Inne ważne zadania, o których  należy wspomnieć:

–  W miesiącu lutym Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki
Wodnej w Olsztynie ogłosił regulaminy programów dotacyjnych na 2017 rok.
Aplikować można jeżeli chodzi o sołectwa w konkursie „Mikrogranty”. Są to
małe środki,  ale jeżeli  jest  ktoś z sołtysów zainteresowany,  to prosimy o
kontakt z Panią Sekretarz lub z Panią Joanną Krajewską.

- Zbieramy, jako Urząd Gminy też wnioski od mieszkańców, którzy w tym
roku  zamierzają  usunąć  azbest  ze  swoich  dachów.  Tu  jest  możliwość
wsparcia finansowego na zdjęcie, transport i  utylizację azbestu (eternitu).
Wnioski są przyjmowane do końca miesiąca. Prawdopodobnie jest to ostatni
rok, gdzie można uzyskać pomoc dotacyjną.

–  Dobiega  końca  transakcja  sprzedaży  nieruchomości  niezabudowanej  w
obrębie Krusze - Kownatki, w formie bezprzetargowej. Wpłynęły już środki
finansowe w kwocie 17 698,58 zł, w tym wartość nieruchomości, to kwota
15 675,00 zł. W najbliższym czasie zostanie sporządzony akt notarialny.

–  Gmina uzyskała pozwolenie na usunięcie drzew, tj. 56 szt topól rosnących
w  drodze  Janowiec  Kościelny  –  Szczepkowo-Iwany  (droga  Kościelna).
Drzewa zostaną usunięte do końca roku.

–  Powiatowy  Zarząd  Dróg  poinformował,  że  nie  ma  potrzeby  ustawiania
kolejnych luster w Kucach.

–  Rozpoczęta  została  naprawa  dróg  powiatowych:  Miecznikowo-Kołaki  –
Jabłonowo-Dyby i  Safronka – Wiłunie,  jednak warunki  atmosferyczne nie
pozwalają na pełną realizację zadań. 
Również  czekamy  na  zmianę  pogody,  aby  przystąpić  do  naprawy  dróg
gminnych.  Obecnie  stan  większości  dróg  zarówno  gminnych,  jak  i
powiatowych wymaga remontu.
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